
RMG. 0002.22.2020

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XXII/2020

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu

29 października 2020 r. od godz.l505do godz. 16.50

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Skokach.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XXII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki

29.10.2020 r.
l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentuabiejego zmiany.

5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach
podejmowanych
w okresie międzysesyjnym.

6. Przyjęcie mformacji:
6.1) o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki i Informacji o przebiegu
wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej za I półrocze 2020 roku.
6.2) o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2036
za l póh'ocze 2020 roku.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
7.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 r.

7.2) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Skoki na lata 2020-2036.

7.3) określenia stawek i zwolnień podatku od nieruchomości.

7.4) obniżenia średniej ceny żyta dla celów podatku rolnego na rok 2021.

7.5) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu.

7.6) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zadania p.n.

„Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach (droga powiatowa 1656P) na odcinku od

ulicy Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna".

7.7) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego

miasta i gminy Skoki.

7.8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego część

miejscowości Sława Wielkopolska.

7.9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Potrzanowie w rejonie

ulicy Skockiej i Rumiankowej.

7.10) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Łosińcu.

7.11) udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizację

zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na

obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń

kolejowych - dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metro politarnej (PKM).

7.12) przyjęcia Programu współpracy Miasta l Gminy Skoki z organizacjami

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego l o wolontariacie na rok 2021.

7.13) określenia zasad ł trybu przyznawania nagród sportowych za osiągnięcia w

dziedzinie kultury fizycznej i sportu.

7.14) ustanowienia pomnika przyrody.

8. Informacja Burmistrza o wyznaczeniu jednostek organizacyjnych Gminy Skoki
zobowiązanych do wykonywania pracy przez skazanych w ramach ograniczenia wolności i

pracy społecznie użytecznej.

9. Interpelacje i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski i informacje.
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11. Zakończenie.

adl.
Otwarcia obrad XXII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 12 radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

Podczas sesji nieobecni byli następujący radni: Małgorzata Mizgajska, Wiesława Surdyk-

Fertsch oraz Mateusz Stajkowski.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2020 póz. 713) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia

24.02.2020 r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Radcę Prawnego Mirosławę

Nowakowską, pracowników Urzędu.

W związku z niemożliwością przeprowadzenia głosowania za pomocą urządzenia
umożliwiającego sporządzenie l utrwalenie imiennego wykazu głosowania zgodnie z §44

ustęp 3 Statutu Gminy przeprowadzone zostanie głosowanie imienne.

Głosowanie imienne odbywa się w taki sposób, że radny po wywołaniu kolejno z listy przez

Przewodniczącego obrad, wypowiada się czy jest "za" uchwałą, kandydaturą lub wnioskiem,

czy jest "przeciw albo wstrzymuje się od głosu.

ad2.

Zgodnie z rozdziałem III § 23 ust. 2 Statutu Gminy na sekretarza obrad XXII sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki powołano radnego Zbigniewa Kubickiego (12 glosów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XXI sesji Rady radnego Stanisław Janecko
Protokół z XXI sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta

i Gminy w Skokach oraz na strome intemetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Przedstawił porządek obrad sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wnioski do ustalonego

porządku obrad sesji Rady.

Burmistrza Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłosa
Złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 7.13 Projektu uchwały w sprawie

określenia zasad i trybu przyznawania nagród sportowych za osiągnięcia w dziedzinie kultury

fizycznej i sportu. Wprowadzone zmiany do projektu uchwały podczas wspólnego
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posiedzenia Komisji rady powodują konieczność przeprowadzenia ponownych konsultacji z

organizacjami pozarządowe i podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, których działalność statutowa

dotyczy projektów konsultowanych uchwał.

ad 5.

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z między sesyjnej pracy

komisji Rady:
/

l. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska,

Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński

Komisja odbyła 2 posiedzenia na których, zajmowała się :

- opieką nad zwierzętami bezdomnymi oraz kosztami pobytu w schronisku,

- stanem oświetlenia ulic Miasta i Gminy Skoki,

- opiniowaniem materiałów pod obrady XXII sesji.

2. Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji - Andrzej

Surdyk

Komisja odbyła 2 posiedzenia, w tym jedno wspólne z pozostałymi komisjami, podczas,
których :
- debatowała na temat oświaty w Gminie Skoki.

- opmiowała materiały pod obrady XXII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.

3. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław Janecko:

Komisja odbyła 2 posiedzenia, w tym jedno wspólne z pozostałymi komisjami, podczas
których:
- podsumowano realizację udzielania dotacji mieszkańcom przez Gminę Skoki na zakup i

montaż odnawialnych źródeł energii w 2019 i 2020 r.
Na wspólnym posiedzeniu z pozostałymi komisjami rady:
- opiniowano materiały pod obrady XXII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.

Pkt6)
Pi'2yjęcie infonnacji:

6.1) o przebiegu wykonania budżeti Miasta i Gminy Skoki i Informacji o
przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej za I półrocze
2020 roku. Informacja stanowi załącznik m' 2 do protokohi.

6.2) o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata
2020-2036 za I półrocze 2019 roku. Informacja stanowi załącznik nr 3 do

protokołu.
Przewodniczący Rady Miejskie Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poinformował, że informacja została przedstawiona na wspólnym posiedzeniu Komisji,

zapytała radnych czy mają jeszcze pytania do przedstawionej informacji. Udzielił głos
Skarbnikowi.

Skarbnik Gminy Anna Kaiek Witucka
W związku z pytaniem Radnego Łukasza Kubińskiego podczas wspólnej komisji rady, który
pytał jakie prace zostały wykonane w ramach przedłużenia odwodnienia przy drodze w

Bliżycach. Odpowiedziała, że wykonano 5 m cieku betonowego i 4 m krawężnika przy

drodze znajdującej się przy świetlicy wiejskiej w BUżycach. Prace zostały wykonane na
wniosek sołtysa wsi Bliżyce.

Informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Skoki i Informacji o przebiegu
wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej za I półrocze 2020 roku i o kształtowaniu
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się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2020-2036 za I półrocze 2019 roku
została przez radnych przyjęta bez uwag i wniosków.

Pkt 7.1)
Skarbnik Gminy Anna Kałek - Witucka
Przedstawiła projekt uchwały. Zmniejsza się wydatki budżetu Gminy o kwotę 250.227,00 zł,
zgodnie z załącznikiem nr l. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą
60.260.580,60 zł, w tym wydatki bieżące w wysokości 53.693.299,60 zł oraz wydatki
majątkowe w wysokości 6.567.281,00 zł. Dochody nie ulegną zmianie. Przedstawiła

szczegółowo zmiany w wydatkach. Wydatki w dziale 600 - Transport i łączność z uwagi na

powstałe oszczędności po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym zmniejszono o
110.000 zł środki zaplanowane na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja

budynku byłego dworca w Skokach". Wprowadzono 4.500 zł na udzielenie Powiatowi

Wągrowieckiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na
dofinansowanie zadania pn. "Analiza możliwości wdrożenia systemu Publicznego Transportu

Autobusowego w Powiecie Wągrowieckim", w ramach zadania sfinansowane zostanie

opracowanie szczegółowej analizy założeń organizacyjnych i finansowanie przedsięwzięcia.
W związku z powstałymi oszczędnościami po przeprowadzonych postępowaniach

przetargowych zmniejszono wydatki planowane na realizację następujących zadań
inwestycyjnych:
- "Przebudowa drogi gminnej wŁosińcu" o kwotę 70.000 zł,

- „Przebudowa drogi gminnej w Rościnnie" o kwotę 35.000 zł,
" "Przebudowa drogi gminnej w Grzybowie" o kwotę 35.000 zł,

4) w związku z rezygnacją z budowy chodnika w Rościnnie w bieżącym roku /z uwagi na
brak zgody na wycinkę dr zew rosnących przy drodze a kolidujących z budową chodnika/
zmieniono nazwę zadania inwestycyjnego z : "Budowa chodnika i oświetlenia drogowego w

Rościnie" na „Budowa oświetlenia Drogowego w Roścmie". Środki dotychczas
zabezpieczone w budżecie na to zadanie w kwocie 60.000 zł przeniesiono do rozdziału -

Oświetlenie ulic placów i dróg oraz zwiększono wydatki na realizację zadania o kwotę 36.000
zł, gdyż po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym okazało się, że najtańsza oferta
przewyższa środki zabezpieczone w budżecie na to zadanie. W dziale - turystyka w związku

z obecną sytuacją epidemiologiczną oraz ograniczonymi możliwościami organizacji imprez

sportowych przenosi się -wydatki w kwocie 20.000 zł zaplanowane na organizację rajdów

rowerowych do rozdziału 71004 - Plany zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem

na wydatki związane z wydawaniem decyzji o warunkach zabudowy. W dziale -

administracja publiczna wydatki zaplanowane na zakup artykułów informatycznych w kwocie

5.000 zł przenosi się na zakup drukarki adresującej do kopert. W dziale 801 oświata i
wychowanie po ostatecznym rozliczeniu zwiększono o 29.720 zł wydatki na dotację ogólną
oraz zmniejszono o 1.602 zł dotację podmiotowo dla Stowarzyszenia Edukacyjnego Tęcza

na uczniów niepełnosprawnych uczęszczających do szkoły podstawowej. Zwiększono o l .500
zł środki stanowiące refundację kosztów ponoszonych przez Miasto Wągrowiec na dzieci z

Gminy Skoki uczęszczające do przedszkola na terenie miasta, - zwiększono o 86.230 zł

dotację dla Niepublicznego Przedszkola Językowego „Akademia Rozwoju" w Skokach.
Zmniejszono o kwotę 131.575 zł dotację podmiotowej dla Niepublicznego Przedszkola
Artystycznego w Potrzanowie. Wprowadzono 5.000 zł na zakup profesjonalnego ozonatora

powietrza - urządzenie będzie wykorzystywane do ozonowania pomieszczeń
administrowanych przez Szkołę Podstawową w Skokach. W dziale pomoc społeczna w

związku z planowanym złożeniem wniosku przez Ośrodek Pomocy Społecznej o uzyskane
grantu w ramach projektu "STOP COYID-19. Bezpieczne systemy społeczne w Wielkopolsce
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współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Wielkopolskiego

Regionalnego Programu Operacyjnego 2014-2020 wprowadzono 10.000 zł jako wkład
własny w ramach realizacji projektu. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska z
uwagi na realizację zadania zmniejszono o 40.000 zł środki zaplanowane na „Budowę
kanalizacji sanitarnej w Skokach, rejon ulic Falista, Dojazd, Górna, Okrężna".

Deficyt budżetu w kwocie 3.411.904,90 zł zostanie pokryty przychodami z tytuhi kredytów i
wohiych środków. Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek
w kwocie 5.135.701,40 zł, w szczególności na pokrycie występującego w ciągu roku deficytu

budżetu 2.000.000 zł.

Ze względu na brak dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)
Uchwałę nr XXII/191/2020
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 r. Podjęta Uchwała
stanowi załącznik m- 4 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.2)
Skarbnik Gminy Anna Kalek- Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. Zmienia się treść załącznika nr l do Uchwały w sprawie

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2020-2036,
który dostosowuje się do treści uchwały budżetowej na rok 2020. Zmienia się treść załącznika
nr 2 do Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy
Skoki na łata 2020-2036, który otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej
uchwały. Zmianie ulega wykaz przedsięwzięć. W porównaniu z poprzecznią uchwałą w

wykazie przedsięwzięć wprowadzono następujące. Zmiany w dziale l .3 wydatki na

programy, projekty lub zadania pozostałe: w wydatkach bieżących w :
póz. 1.3.1.20- "Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na

obszarze Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych
dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitalnej (PKM)- wydhiżono okres realizacji
zadania do roku 2023 oraz ustalono limity wydatków na poszczególne lata w następujących
wysokościach: rok 2021- 254.668,22 zł, rok 2022- 258.488,24 zł, rok 2023- 263.937,81 zł.

Limit zobowiązań ustalono na poziomie 777.094,27zł,

- póz. 1.3.1.21 - "Program profilaktyki w zakresie profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka
ludzkiego HPV typ 6, 11, 16, 18, 31, 33,45, 52 i 58 w powiecie wągrowieckim na lata 2018-
2022" - w związku ze zmianą harmonogramu szczepień oraz zmianą kosztu szczepionki

zmianie uległy limity wydatków w poszczególnych latach i tak: w roku 2021 limit wynosi
25.075,00 zł, w roku 2022- limit wynosi 14.875,00 zł, limit zobowiązań ustalono na poziomie
39.950 zł.

Ujęto nowe zadanie inwestycyjne pn. "Rozbudowa ulicy AntoniewskieJ w Skokach (droga
powiatowa 1656P) na odcinku od ulicy Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna" - w
związki z informacja Wojewody Wielkopolskiego o ujęciu ww., zadania na liście zadań
zatwierdzonych do dofmansowania w ramach Funduszu Dróg Samorządowych Gmina Skoki

Powiat Wągrowiecki muszą zabezpieczyć środki będące udziałem własnym w realizacji
zadania. Okres realizacji przedsięwzięcia określono na lata 2020-2022. W 2021 roku Gmina
Skoki przekaże Powiatowi Wągrowieckiemu środki na realizację zadania w wysokości
1.000.000 zł, a w roku 2022 w wysokości 796.945,84 zł. Limit zobowiązań na to zadanie

wynosi 1.796.945,84 zł. Kolejne nowe zadanie inwestycyjne pn. Modernizacja budynku
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byłego dworca w Skokach"- okres realizacji zadania ustalono na lata 2020-2021, limity

wydatków wynoszą 340.000 zł w roku 2020 i 400.000 zł w roku 2021, Limit zobowiązań
ustalono na poziomie 740.000 zł. W pozostałych zdaniach dostosowano limity zobowiązań do

wprowadzonych zmian w uchwale budżetowej.
Radny Łukasz Kubiński
Zapytał jaki zakres zadań przewidziany jest w inwestycji pn."Modemizacja budynku byłego
dworca w Skokach w ramach określonych środków finansowych.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że w tym roku będzie wykonany będzie dach. Natomiast w przyszłym roku
planowane jest wykonanie elewacji zewnętrznej. Obecnie nie ma wystarczających środków,

aby wykonać również remont wewnątrz budynku. Poinformował, że szansą na remont

wnętrza budynku może być otrzymanie środków zewnętrznych. Dworzec stanowi wizytówkę

miasta, a w obecnym stanie źle się prezentuje.
Po zakończeniu dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(12 głosami za, 3 nieobecnych)
_Uchwalę nrXXII/192/2020
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Skoki na lata 2020-2036 Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.3)
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka
Przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniając, że rada gminy w drodze uchwały określa stawki
podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie danej gminy, stawki te nie mogą być
wyższe od stawek maksymalnych określonych każdego roku przez Ministra Finansów

Przedstawiła propozycję wysokość stawek podatku od nieruchomości dla poszczególnych
przedmiotów opodatkowania od nieruchomości położonych na terenie miasta i gminy Skoki
w wysokości: od gruntów:
l) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,95 zł od Im powlerzchm;
2) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi
jezior i zbiorników sztucznych - 4,99 zł od l ha powierzchni;

3) zabudowanych zajętych pod budynki rekreacji indywidualnej (letniskowe) i
niezabudowanych przeznaczonych pod zabudowę letiiskową z wyjątkiem gruntów zajętych
pod budynki, o których mowa w § l ust. 2 pkt 5 lit. b) niniejszej Uchwały - 0,52 zł od Im
powierzchni;
4) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9
października 2015 r. o rewitalizacji, i położonych na terenach, dla których miejscowy plan
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową,

usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje

zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął
okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego
- 3,28 zł od Im2 powierzchni;

5) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku
publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,40 zł od Im2 powierzchni.

1. Od budynków lub ich części:
l) mieszkalnych - 0,80 zł od Im powierzchni użytkowej;
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2) a) związanych z prowadzeniem działahiości gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej z wyłączeniem pomieszczeń

zajętych na cele socjalne dla pracowników, magazynowe i garaże ~ 20,00 zł od Im2

powierzchni użytkowej;
b) wyłączonych w pkt. 2 a) - zajętych na cele socjalne dla pracowników, magazynowe i
garaże -19,00 zł od Im2 powierzchni użytkowej;

3) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym
materiałem siewnym - 11,62 zł od l m2 powierzchni użytkowej;

4) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działahiości

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 5,06 zł od Im powierzchni
użytkowej;
5) pozostałych, w tym:
a) rekreacji indywidualnej, letniskowych, garaży i budynków gospodarczych usytuowanych
na terenach rekreacyjna - wypoczynkowych z wyjątkiem budynków, o których mowa w § l

ust. 2 pkt 5 lit. b) niniejszej Uchwały - 8,37 zł od Im2 powierzchni użytkowej;
b) rekreacji indywidualnej, letniskowych wykorzystywanych dla zaspokojenia podstawowych
potrzeb mieszkaniowych na pobyt stały, usytuowanych na terenach rekreacji indywidualnej

lub zabudowy letniskowej - 0,80 zł od Im2 powierzchni użytkowej;
c) altan i innych obiektów budowlanych położonych na terenie rodzinnych ogrodów
działkowych- 8,37 zł od Im2 powierzchni użytkowej;
d) garaży nie wymienionych w § l ust. 2 pkt 2 lit. b) niniejszej Uchwały, gospodarczych i
inwentarskich - 5,80 zł od Im powierzchni użytkowej;

e) innych, nie wymienionych w § l ust. 2 pkt 5 lit. a), b), c), d) mniejszej Uchwały, w tym
zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez
organizacje pożytku publicznego - 8,37 zł od Im powierzchni użytkowej.
3. Od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. l pkt 3 i ust. 3-7 ustawy o

podatkach i opłatach lokalnych.
§ 2. Zwalnia się od podatku od nieruchomości budynki lub ich części i grunty zajęte na
prowadzenie działalności kulturahiej, przeciwpożarowej oraz z zakresu kultury fizycznej i

sportu.

§ 3. Podatek jest płatny na konto Urzędu Miasta i Gminy w Skokach, w kasie Urzędu lub u
wyznaczonych inkasentów.
§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Skoki.
§ 5. Traci moc Uchwała Nr XI/88/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 17 października
2019 r. w sprawie określenia stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości.

Radna Marzena Wytężała
Uznała, że nie jest to dobry czas na podnoszenie podatków. Sytuacja związana z epidemią

wpłynie niekorzystnie na życie mieszkańców, należy się liczyć kryzysem ekonomicznym i

gospodarczym. Wyjaśniła, że podwyżka podatku była w zeszłym roku i mieszkańcy mają żal
do rady. Wskazała, że podwyżkę podatku należy odłożyć na przyszły rok.

Ze względu na brak dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
nie podjęła
(7 glosami przeciw, 3 głosami za, 2 głosami wstrzymującymi, 3 radnych nieobecnych)

JJchwały
w sprawie określenia stawek i zwohiień podatku od nieruchomości.
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Pkt 7.4)
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów
podatku rolnego na rok 2021. Średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2021 wynosi 58,55 zł za l dt
(Komunikat Prezesa GUS z 19 października 2020 r.). Jest to cena o 0,09 zł wyższa niż w roku

poprzednim. Postanowiono zaprojektować uchwałę obniżającą średnią cenę skupu żyta dla
celów podatku rolnego do kwoty 56,00 zł za l dt. Stawka podatku rolnego w roku 2021 za l
ha przeliczeniowy w gospodarstwie rolnym wyniesie 140,00 zł, a dla gruntów rolnych nie
stanowiących gospodarstw rolnych 280,00 zł za l ha fizyczny. W dniu 21 .10.2020 Burmistrz

Miasta i Gminy Skoki wystąpił o opinię do Wielkopolskiej Izby Rolniczej o możliwości
obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego do kwoty 56,00 zł za l dt W
ocenie izby zamiar obniżenia ww. stawki odpowiada aktualnym potrzebą oraz uwzględnia

aktualną sytuacje ekonomiczną producentów rolnych na terenie gminy.

Radny Stanisław Janecko

Zabierając głos stwierdził, że obniżenie stawki dla rolnika, która wynosie 2 zł za kwintal,
czyli 6 złotych za l hektar. Jest to symboliczna obniżka w stosunku do nakładów
ponoszonych przez rolników. Obniżenie tej stawki podatku dotyczy rolników, którzy
posiadają grunty o najlepszej klasie ziemi, ponieważ rolnicy posiadający grunty 5 i 6 klasy
ziemi są zwolnieni z tej opłaty. Wskazał, że lepszym rozwiązaniem byłoby nie obniżać

stawki podatku, a dochody z tego tytułu, przeznaczyć na pomoc w rolnictwie w inny sposób,

poprzez inwestycje w zakresie melioracji , czy poprawy dróg dojazdowych do pól.

Po zakończeniu dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
nie podjęła
(7 głosami przeciw, 3 głosy za , 2 głosami wstrzymującymi, 3 radnych nieobecnych)

Uchwały
w sprawie obniżenia średniej ceny żyta dla celów podatku rolnego na rok 2021.

Pkt 7.5)

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Przedstawił projekt uchwały wskazując, że jest możliwość zorganizowania na terenie gmin

wiejskich i powiatach transportu autobusowy do przewozów mieszkańców. Powiat
Wągrowiecki rozważa możliwość uruchomienia systemu Publicznego Transportu Zbiorowego

obejmującego swym zasięgiem teren wszystkich gmin powiatu wągrowieckiego. Realizacja
zadania wymaga przeprowadzenia szczegółowiej analizy założeń organizacyjnych i
finansowych przedsięwzięcia. Analiza taka zostanie zlecona firmie specjalizującej się w
dziedzinie organizacji zbiorowego transportu publicznego. W kosztach opracowania

przewidziano udział poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego, który ustalono na

podstawie wielkości gmin i liczby mieszkańców. Transport do końca 2021 r. ma być
dofinansowany do trzech złotych do kilometra. Wyjaśnił, że na terenie Gminy Skoki transport

autobusowy jest wykonywany przez lokalnego przewoźnika. Natomiast bardzo dobrze

działają przewozy kolejowe. Wskazał, że dobrze byłoby opracować analizę, udzielić pomocy

finansowej powiatowi na ten cel. Na podstawie anali2y podjąć decyzję czy przystępujemy do
udziału w organizacji transportu publicznego na terenie powiatu wągrowieckiego. Wyjaśnił,

że decyzja o przyznaniu pomocy finansowej dla powiatu wągrowieckiego należy do rady.
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Przypomniał, że podejmowano próby uruchamiania transportu autobusowego na terenie
gminy Skoki, gdzie uruchomiono przewozy z Pawłowa Skockiego do Skoków,

zainteresowanie było znikome.

Radny Stanisław Janecko

Zapytał się czy przystąpienie do opracowania przedmiotowej analizy zobowiązuje nas do
udziału w transporcie autobusowym na terenie powiatu wągrowieckiego.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiedział, że wszystko zależy od wyników analizy potrzeb mieszkańców naszej gminy w
zakresie przewozów autobusowych. Przystąpienie do realizacji projektu wiąże się również z

otrzymaniem dofmasowania na organizację transportu.
Radny Leszek Gronowicz

Zwrócił uwagę, że Fundusz Przewozów Autobusowych jest to program rządowy, na którego

realizację rząd nie przekazał pieniędzy. Program był dobrym hasłem wyborczym. Samorządy
mają przekazać środki na analizę. Wyjaśnił, że jest za opracowaniem analizy i przekazaniem

środków finansowych na ten cel. Wyjaśnił, że przejazdy autobusowe przydałyby się na
trasach Wągrowiec ~- Gniezno -Mieścisko, Wągrowiec- Wapno, gdzie nie ma Unii kolejowej.

Radny Andrzej Surdyk
Zapytał się jaka jest w ogóle szansa i prawdopodobieństwo, żeby doszłoby do uruchomienia
transportu autobusowego na terenie powiatu. Zwrócił uwagę, że raczej jest tendencji do
wyłączania linii autobusowych, PKS zawiesza połącznie np. trasa Piła-Wągr owiec.

Transport publiczny na terenie Gminy Skoki funkcjonuje dobrze. Natomiast nie przystąpienie
do analizy może spowodować, że nie będziemy uwzględmeni, przez powiat w transporcie
publicznym, nie będziemy mieli możliwości również połączenia autobusowego z sąsiednimi

gminami. Wydatek 4.500 zł nie jest dużym wydatkiem.
Radny Marek Grzegorzewski
W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Leszka Gronowicza, stwierdził, że program rządowy

jest zbudowany na „piasku", rząd nie przewidział środków finansowych na przeprowadzenie

analizy. Wyjaśnił, że przewozy autobusowe na terenie Gminy są w miarę dobrze
zorganizowany, trasa obejmuje teren całej gminie, i nie wiele osób z niej korzysta. Kwota

dotacji dla powiatu wągrowieckiego w wysokości 4.500 zł nie jest duża kwotą. Wyjaśnił, że
linia Pawłowo Skockie, obsługiwana przez PKS Gniezno upadła. Analiza może pokazać, że

potrzeby w zakresie transportu publicznego autobusowego są niewielkie, ponieważ obecnie

transport autobusowy publiczny, nie cieszy się zainteresowaniem.
Radna Marzena Wyleżala

Wyjaśniła, że w przeciwieństwie do przedmówców będzie za podjęciem uchwały, ponieważ
mieszkańcy Pawłowa Skockiego, nie mają obecnie żadnej możliwości korzystania z
komunikacji publicznej. Wskazała, że chodzi głównie o osoby starsze oraz młodzież, która

dojeżdża do szkół średnich i nie ma wyboru musi iść do internatu. Wyjaśniła, że nie wszyscy
mieszkańcy mają samochody i prawo Jazdy. Zwróciła uwagę, że mieszkańcy liczą również na
połączenie komunikacyjne z Gnieznem. Zadeklarowała, że będzie głosowała za podjęciem

uchwały.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał czy jeżeli nasza gmina nie przystąpi do działań powiatu w sprawie transportu
publicznego, to działanie to będzie realizowane czy muszą być wszystkie gminy powiatu.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Klos
Odpowiedział, że jego zdaniem, nie muszą ws2ystkie gminy wrazić zgody na udzielenie

pomocy finansowej, żeby przeprowadzić analizę. Wyjaśnił również, że przewozy autobusowe

dotyczyłyby przewozów tylko na terenie powiatu wągrowieckiego, czyli nie byłoby
połączenia komunikacyjnego z Gnieznem w ramach tych działań.
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Po zakończeniu dyskusji i wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
nie podjęła

( 7 głosami przeciw, 2 głosami za, 3 głosami wstrzymującym, 3 radnych nieobecnych)
Uchwały

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu.

Pkt 7.6)
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Artur Nowakowski

Przestawił projekt uchwały. Gmina Skoki udziela Powiatowi Wągrowieckiemu, w latach
2021 i 2022, pomocy fmansowej w kwocie do 1.796.945,84 zł na zadanie p.n. „Rozbudowa

ulicy Antordewskiej w Skokach (droga powiatowa 1656P) na odcinku od ulicy Rakojedzkiej
do mostu na rzece Mała Wełna . Podstawą przekazania środków na realizację pomocy, będzie

umowa określająca przeznaczenie i zasady rozliczenia środków. Powiat Wągrowiecki

otrzymał informację od Wojewody Wielkopolskiego o ujęciu zadania na liście zadań
zatwierdzonych do dofinansowania w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Całkowita

wartość zadania wynosi 8 147 725,68 zł, z czego deklarowany udział środków własnych
Powiatu Wągrowieckiego i Gminy Skoki zgodnie z wnioskiem wynosi 3 593 891,59 zł.
Wobec powyższego Powiat Wągrowiecki i Gmina Skoki muszą zabezpieczyć w swoich
budżetach odpowiednio kwoty l 796 945,85 zł i l 796 945,84 zł (po 22,315% wartości całego
zadania). Jeżeli w wyniku postępowania przetargowego w/w wartość zadania ulegnie
zmniejszeniu, proporcjonalnie zostanie umniejszany udział Powiatu i Gminy. Dodatkowo

Powiat Wągrowiecki poniesie koszty zawiązane z nadzorem inwestorskim w wysokości 100

tyś. zł W wyniku przebudowy ulicy Antoniewskiej usprawniony zostanie cały system

komunikacyjny wschodniej części miasta Skoki. Z uwagi na fakt, że nabór wniosków
dotyczył inwestycji przewidzianych do realizacji w roku 2020, roboty budowlane w ramach
przedmiotowego zadania muszą zostać rozpoczęte w bieżącym roku. Dlatego podjęcie
przedmiotowej uchwały uznać należy za stosowne. Wyjaśnił, że jest to efekt 10 lat starań

Burmistrza i kolejnych Starostów Powiatu Wągrowieckiego. Udział Gminy maksymalny to
23% całego zadania.

Radny Andrzej Surdyk
Zapytał się co w przypadku, kiedy przetarg zostanie rozstrzygnięty na kwotę niższą niż
szacowano.

Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Artur Nowakowskl
Wyjaśnił, że jeżeli w wyniku przetargu będzie np. 7.000.000 zł to udział Gminy Skoki będzie
23%. Zwrócił uwagę, że w ostatnim czasie wyniki przetargów wypadają poniżej kosztorysów
mwestorskich.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił również, że jeżeli okaże się, że w postępowaniu przetargowym na zadanie oferent
oteśli wyższą kwotę niż w kosztorysie, to będzie musiała być zmieniona uchwala.

Radny Leszek Gronowicz

Zapytał czy w ramach planowanej inwestycji będzie wykonany chodnik.
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Artur Nowakowski
Odpowiedział, że jest to budowa kompleksowa drogi z całą infrastrukturą towarzyszącą.
Zadaniem gminy jest budowa kanalizacji deszczowej z przejściami i separatorem. Kosztorys

na kanalizację deszczową wyniósł ponad 3 miliony złotych. W ramach współpracy z

powiatem za nasze zadanie zapłacimy maksymalnie 50%. Wyjaśnił, że dofinansowując

powiat budujemy drogę na terenie naszego miasta, a nie na terenie powiatu.
Radny Leszek Gronowicz
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Zapytał ile kilometrów drogi będzie obejmowała inwestycja.
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Artur Nowakowski

Wyjaśnił, że nie chciałby podać błędnych danych, w związku z czym nie odpowie na to
pytanie. Wskazał jednak, że przebudowa drogi przewidziana jest na odcinlcu ul.
Antoniewskiej od skrzyżowania z ul. Rakojedzką do mostu na rzece M. Wełna.

Radny Łukasz Kubiński
Zapytał się czy most na rzece Małej Wełnie będzie w ramach tej inwestycji również
przebudowany.
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Artur Nowakowski

Odpowiedział, że nie ponieważ zwiększyło by to znacznie koszty inwestycji. Poinformował,
że była dokonana ocena stanu technicznego mostu, z której wynik, że most nie wymaga

obecnie przebudowy.
Radny Łukasz Kubiński
Zapytał czy chodnik będzie dwu stronny pieszo rowerowy.

Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Artur Nowakowski
Odpowiedział, że będzie dwustronny.

Po zakończeniu dyskusji i wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy

podj ęła
(12 głosami za, 3 nieobecnych )

Uchwale nr XXII/193/2020
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu na zadania p.n.
„Rozbudowa ulicy Antoniewskiej w Skokach (droga powiatowa 1656P) na odcinku od ulicy
Rakojedzkiej do mostu na rzece Mała Wełna". Podjęta Uchwała stanowi załqcznik nr 6 do

protokołu sesji Rady

Pkf 7.7)
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że na wspólnej Komisji Rady dość szczegółowo został przedstawiony projekt
uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego miasta i gminy Skoki. W związku czym zaproponował, aby ponownie nie
przedstawiać projektu tylko prosił o zgłaszanie pytań.
Radny Leszek Gronowicz

Wyraził zgodę na propozycję przewodniczącego rady. Po czym zadał pytanie jaki był koszt
opracowania zmiany studium.
Urbanista Magdalena Glowacka

Odpowiedziała, że 15 tyś. zł.

Radny Leszek Gronowicz

Zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały są błędy wynikające z tego, że są nieaktualne dane z
roku 2006 r. i 2007 r. w zakresie demografii, budżetu gminy oraz prowadzonych działalności

gospodarczych.
Urbanista Magdalena Głowacka

Wyjaśniła, że zmiana dot. l działki w Rejowcu o obszarze 9 h, zmiana dotycząca całości,

byłaby wykroczeniem poza granice opracowania studium, poza grancie przedmiotowej
działki. Wskazała, że zarówno w uwarunkowaniach nie można nic uaktualnić, mimo, że

zmieniły się dane w zakresie dróg, jak i formy ochrony, gdyby wprowadzić te dane należało
by zmienić granice opracowania.
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Radny Leszek Gronowicz

Zapytał w którym roku było zlecone opracowanie zmiany studium.
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Monika Wysocka

Odpowiedziała, że opracowania zmiany studium zostało zlecone w ubiegłym roku. Wyjaśniła,
że wprowadza się uaktualnienie danych Jedynie w zakresie zmiany studium, nie uaktualnia

się całego studium ponieważ, przekraczałoby to granice opracowania. Pozostawia się dane

takie jakie były w studium.
Radny Leszek Gronowicz

Wskazał, że załącznik graficzny załączony do projektu uchwały jest nieczytelny,
przedmiotowa działka nie jest widoczna. Uchwała dotyczy jednej działki i nie jest ona
właściwie zaznaczona na załączniku graficzny.
Urbanista Magdalena Głowacka

Wyjaśniła, że po podjęciu uchwały mapa zostanie załączona i wydrukowana w skali
uwarunkowania 1:20 000 i kierunki l: 10 000. Jest to ogromny plik, którego załączenie do
projektu uchwały obecnie nie było konieczne, a zwiększyłoby koszty opracowania.

Wyjaśniła, że w prezentacji dokładnie przedstawiono usytuowanie działki.
Radny Leszek Gronowicz

Zadał pytanie ile wynosi strefa ochronna przy drodze wojewódzkiej.
Urbanista Magdalena GIowacka

Zgodnie z ustawą o drogach publicznych, nie ma strefy ochronnej, obiekty mogą być
lokalizowane w odległości od drogi wojewódzkiej 8 m. Nie ma strefy ochronnej chyba, że
wprowadzone są odstępstwa.
Radny Łukasz Kubiński
Prosił o pokazanie mieszkańcom oglądającym nagranie online na mapie gdzie dokładnie
znajduje się przedmiotowa działka.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poinformował, że w dniu dzisiejszym nie ma możliwości technicznych na pokazanie

mieszkańcom mapy.
Obrady sesji nie obywajq się na sali sesyjnej, ze względu na konieczność zachowania

dystansu zgodnie z reżimem sanitarnym związanym z zagrożeniem epidemiologicznym.
Radna Marzena Wyleżaia

Zapytała się jaki wpływ na zabudowania mieszkalne i stan wód podziemnych będzie miało
wydobycie złoża.

Urbanista Magdalena Gtowacka

Wyjaśniła, że została do projektu zmiany studium dołączona prognoza oddziaływania
inwestycji na środowisko. Natomiast dużo bardziej szczegółowe dane zostały wcześniej

opracowane w planie zagospodarowania złoża, jak również załączone do wniosku o

zezwolenia do koncesji. Według tych danych wpływ będzie niewielki, wody gruntowe cały
czas się obniżają, w związku z czym będą niżej niż obecnie. Obecnie również nie są zbyt
wysokie, ponieważ od 2 do 3 m pod powierzchnią terenu.

Radna Marzena Wyleżala
Zapytała się na ile lat przewidziane jest wydobywanie kruszywa na tym terenie.

Urbanista lYlagdalena Głowacka
Odpowiedziała, że w dokumentacji udostępnionej przez urząd nie było tego stwierdzenia,
wszystko zależy od zapotrzebowania, im będzie większe zapotrzebowanie tym wydobycie

będzie przeprowadzane intensywniej.
Radna Marzeua Wyleźała

Zapytała czy po zakończeniu wydobycia kruszywa właściciel gruntu jest zobowiązany do

przeprowadzenia rekultywacji terenu.
Urbanista Magdalena Głowacka
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Poinformowała, że po zakończeniu wydobycia właściciel terenu jest zobowiązany do

przeprowadzenia rekultywacji, polegającej na utworzeniu zbiornika wodnego

wykor2ystywanego do celów wędkarskich.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Prosił o wskazanie w którym miejscu w Rejowcu znajduje się przedmiotowa działka.
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Monika Wysocka

Odpowiedziała, że wjeżdżając do wsi od strony Sławicy po lewej stronie drogi.

Ze względu na zakończenie dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
nie podjęła
(6 glosami przeciw, 3 głosami za, 3 głosami wstrzymującymi, 3 radnych nieobecnych)

Uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego miasta i gminy Skoki.

Pkt. 7.8)
Urbanista Magdalena Głowacka
Przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że projekt miejscowego planu zagospodarowania

przestozennego obejmuje część miejscowości S-tawa Wielkopolska, naprzeciw stacji kolejowej
i obejmuje obszar 3ha. Projekt planu przewiduje powstanie 23 nowych działek.

Ze względu na brak dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(12 głosami za, 3 nieobecnych)

Uchwałę nr XXII/194/2020
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego część

miejscowości Sława Wielkopolska Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu
sesji Rady.

Pkt. 7.9)

Podinspektor ds. jednostek pomocniczych i rolnictwa Weronik Saukens

Przedstawiła projekt uchwały. Nieruchomości oznaczone geodezyjnie jako działki nr 388/7,
388/9, 388/10 i 388/11 położone w Potrzanowie, w rejonie ul. Skockiej i Rumiankowej,
stanowią własność Gminy Skoki i wchodzą w skład gminnego zasobu nieruchomości. W

związku z rosnącym zainteresowaniem na nabycie działek położonych w Potrzanowie,

Burmistrz przedkłada Radzie Miejskiej niniejszą Uchwałę, celem wyrażenia zgody na ich
zbycie. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą

wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, w szczególności podejmowanie

uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu
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dotyczących zasad zbywania nieruchomości. W tej sytuacji podjęcie niniejszej uchwały przez
Radę Miejską Gminy Skoki uważa się za uzasadnione.

Ze względu na brak dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(12 głosami za, 3 nieobecnych)

Uchwałę nrXXII/195/2020
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Potrzanowie w rejonie

ulicy Skockiej i Rumiankowej Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji
Rady.

Pkf. 7.10)

Podinspektor ds. jednostek pomocniczych i rolnictwa Weronika Saukens

Przedstawiła projekt uchwały. Działka nr 146/7 stanowi własność Gminy Skoki i wchodzi w
skład gminnego zasobu nieruchomości. Ze względu na zainteresowanie kupnem działki m-

146/7 przez właściciela nieruchomości przyległej, stanowiącej działkę nr 146/6, Burmistrz
przedkłada Radzie Miejskiej niniejszą Uchwałę w celu wyrażenia zgody na jej zbycie.
Przedmiotowa działka o numerze 146/7 nie posiada dostępu do drogi, w związku z czym nie

może zostać zagospodarowana jako odrębna nieruchomość. Stosując przepisy ustawy o
gospodarce nieruchomościami, owa nieruchomość może zostać sprzedana w drodze

bezprzetargowej ze względu na poprawę zagospodarowania nieruchomości przyległej,
stanowiącej własność osoby, która zamierza tę nieruchomość nabyć. Stosując przesłanki
niniejszej ustawy oraz fakt, iż działka 146/7 nie może zostać zagospodarowana jako

samodzielna, możliwość sprzedaży jest zasadna.
Radny Leszek Gronowicz

Zapytał czy droga do działki zainteresowanego jest drogą gminną.

Podinspektor ds. jednostek pomocniczych i rolnictwa Weronika Saukens

Wyjaśniła, że droga o numerze działki 146/8 jest drogą gminną. Dojazd do działki o numerze

146/7 jest możliwy przez drogę gminną i działkę przylegającą o numerze 146/6, w związku z

czym owa nieruchomość może zostać sprzedana w drodze bezprzetargowej ze względu na

poprawę zagospodarowania nieruchomości przyległej, stanowiącej własność osoby, która

zamierza tę nieruchomość nabyć.

Ze względu na zakończenie dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(12 głosami za, 3 radnych nieobecnych)

Uchwale nr XXII/196/2020
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Łosińcu. Podjęta Uchwała
stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.

Strona 15z19



Pkt 7.11)
Inspektor ds. obronnych i ochrony przeciwpożarowej Kinga Pilna
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy
finansowej na realizację zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów
pasażerskich na obszarze oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości

połączeń kolejowych - dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitamej (PKM). Pomoc
finansowa, o której mowa, zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu

Gminy Skoki w łącznej kwocie 777.094,27 zł w tym: 2021 roku- 254.668,22 zł w 2022 roku-
258.488,24 zł, w 2023 roku- 263.937,81 zł. W dniu 8 października 2020 r. Województwo
Wielkopolskie, Stowarzyszenie Metropolia Poznań oraz gminy i powiaty aglomeracji
poznańskiej, w tym Gmina Skoki, zawarły porozumienie w zakresie podejmowania

wspólnych działań zmierzających do rozwoju publicznego transportu zbiorowego w

transporcie kolejowym na Linii komunikacyjnej Poznań Główny - Wągrowiec, Wągrowiec-
Poznań Główny. Zgodnie z zawartym porozumieniem, które miało charakter intencyjny,

Powiaty oraz Gminy zadeklarowały partycypację finansowania połączeń kolejowych na ww.
linii komunikacyjnej. Z uwagi na istotne znaczenie utrzymania częstotliwości połączeń na

linii komunikacyjnej Poznań Główny-Wągrowiec dla mieszkańców naszej Gminy, które jest
uwarunkowane udzieleniem dofinansowania- podjęcie mniejszej Uchwały jest uzasadnione.

Radny Andrzej Surdyk
Wnioskował o zorganizowanie spotkania informacyjnego z przedstawicielami samorządu

województwa wielkopolskiego oraz przedstawicieli Kolei Wielkopolskich nt. połączeń
komunikacyjnych w ramach Poznańskiej Kolei Metropolitarnej.
Inspektor ds. obronnych i ochrony przeciwpożarowej Kinga Pilna

Wyjaśniła, że zgodnie z aktualizacją rozkładu jazdy na trasie Poznań Główny - Wągrowiec
mamy 17 połączeń kolejowych, a na trasie Wągrowiec - Poznań Główny 18. Wyjaśniła, że
spotkanie, będzie trudno zorganizować, ponieważ umowa intencyjna została podpisana w

trybie online, ze względu na stan epidemii.

Radny Marek Grzegorzewski

Zwrócił uwagę, że przed epidemią był problem z przeładowaniem składu pociągu. Zadał
pytanie co samorząd województwa wielkopolskiego zamierza z tym zrobić jak wszystko

wróci do normy, po stanie epidemii.
Inspektor ds, obronnych i ochrony przeciwpożarowej Kinga Pilna

Wyjaśniła, że uwagi radnych są na bieżąco zgłaszane władzą samorządu województwa
wielkopolskiego. Poinfonnowała, że zostały zakupione nowe składy, które mają kursować na

naszej linii. Nowe składy mają trzy wagony, w związku z tym mają więcej miejsc siedzących.

Po zakończeniu dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(12 głosami za, 3 nieobecnych)

Uchwale nr XXU/197/2020
w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej na realizację
zadania pn. „Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze

oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych -
dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitamej (^KM^.Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr

10 do protokołu sesji Rady.
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Pkt 7.12)
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że w Program współpracy Miasta i Gminy Skoki z organizacjami pozarządowymi
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021, został przedstawiony na

wspólnej komisji w związku z czym zaproponował aby odstąpić od ponownego
przedstawiania i umożliwił radnym zadawanie pytań w sprawie programu.

Inspektor ds. obronnych i ochrony przeciwpożarowej Kinga Pilna
Poinformował, że w dn. 28.10.2020 r. zakończyły się konsultacje społeczne w zakresie

programu, nie wniesiono żadnych uwag i wniosków do projektu uchwały.

Ze względu na brak dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(12 głosami za, 3 radnych nieobecnych )

Uchwale nr XXII/198/2020
w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta i Gminy Skoki z organizacjami pozarządowymi
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 11 do

protokołu sesji Rady.

Pkt. 7.13)
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Przedstawił projekt uchwały wyjaśniając, że Nadleśnictwo Łapuchówko, w związku ze
stuleciem Nadleśnictwa w Poznaniu, wystąpiło z wnioskiem o uznanie drzewa z gatunku
grusza pospolita pomnikiem przyrody. Projekt uchwały przewiduje ustanowienie pomnikiem

przyrody Gruszę pospolitą o obwodzie 379 cm i wysokości 19 m, usytuowaną na terenie
Leśnictwa Brzeźno wzdłuż jeziora Brzeżno. Objęcie drzewa ochroną oraz jego oznakowanie
uświadomi społeczeństwu dużą wartość przyrodniczą i krajobrazową chronionego obiektu.

Uznanie przedmiotowego drzewa pomnikiem przyrody nastąpiło na wniosek i za zgodą
właściciela gruntu, na którym jest usytuowane, tj. Nadleśnictwa Łopuchówko. Zgodnie z

obowiązującymi przepisami projekt niniejszej uchwały został uzgodniony z Regionalnym
Dyrektorem Ochrony Środowiska w Poznaniu. Drzewo stanowi najbardziej okazałą gruszę w

całej Polsce na terenie Lasów Państwowych.

Radny Andrzej Surdyk
Wnioskował o: umieszczenie znaku E-11 przy najbliższej drodze usytuowanej przy pomniku

przyrody ustanowionym na sesji.

Po zakończeniu dyskusji i po wysłuchaniu opinii komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwałę nr XXII/199/2020
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w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 12 do

protokołu sesji Rady.

pkt8)
Inspektora ds. obronnych i ochrony przeciw pożarowej Kinga Pilna
Przedstawiła w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Skoki informację o wyznaczeniu
jednostek organizacyjnych Gminy Skoki zobowiązanych do wykonywania pracy przez
skazanych w ramach ograniczenia wolności i pracy społecznie użytecznej. Informacja stanowi

załącznik nr 13 do protokołu.

pkt9)
Interpelacje i zapytania radnych;

Radny Marek Grzegorzewski

Prosił radcę prawnego o zajęcie stanowiska w związku przeciwskazaniami prawnymi w
zawarciu umowy z Zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Skokach przez mieszkańców 

w Skokach. Zapytał radcę prawnego co powinni zrobić, aby rozwiązać ten

problem.
Radca Prawny Mirosława Nowakowska

Wyjaśniła, że trudno się jej odnieść do stanu prawnego, którego nie zna. Wyjaśnił, że jeżeli
Kierownik Zakładu Wodociągów i Kanalizacji przedstawi stan prawny i faktyczny t. j.
dokumentację i wskaże powód dla którego nie zawiera umów to wówczas się ustosunkuje do

sprawy.

Radny Marek Grzegorzewski

Prosił o wyjaśnienie jakie działania powinni podjąć zainteresowani mieszkańcy, kto musi się
zgłosić do Kierownika Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.
Radca Prawny Mirosława Nowakowska

Odpowiedziała, że w zależności od tego kto Jest uprawniony do podpisania umowy. W

regulaminie o dostarczaniu wody i odprowadzania ścieków, który podejmowali obecni radni,
określono, kto może wystąpić z wnioskiem o zawarcie umowy. Wyjaśnił, że należy ustalić

czy uprawnienie do podpisania umowy będą mieszkańcy czy wspóhiota mieszkaniowa.

Radny Andrzej Surdyk
Zapytał się czy w związku z tym, że nie podjęta została uchwała w sprawie pomocy
finansowej powiatowy wągrowieckim w kwocie 4.500 zł nie ma konieczności zmiany

uchwały w sprawie zmian budżetowych, która podejmowana była w punkcie 7.1 dzisiejszej
sesji, a uwzględniała wydatki w zakresie przedmiotowej uchwały.

Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka
Wyjaśniła, że stosowne zmiany zostaną naniesione przy kolejnej zmianie w budżecie i
przedstawione zostaną na następnej sesji.
Radny Zbigniew Kubicki
Zapytał Skarbnika Gminy jakie jest stanowisko Burmistrza w sprawie współpracy z

. Wyjaśnił, że radni z  spotkali się

na wspólnym posiedzeniu, na którym przedstawił swoją działalność sportową i prośbę o
wsparcie. W komisji wspólnej nie uczestniczył Burmistrz. Zapytać czy zostały podjęte już
jakieś decyzje w tej sprawie.
Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka
Wyjaśniła, że: Pan Burmistrz był dziś pierwszy dzień w pracy, w związku z czym nie

wszystkie sprawy zostały przekazane Panu Burmistrzowi, w tym również ta o którą pyta

radny.

pkt 10)
W wolnych glosach i wnioskach;
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Radny Leszek Gronowicz

W imieniu Klubu Radnych „Razem dla Gminy Skoki" złożył wniosek o opracowanie

zagospodarowania terenu wokół jeziora Włókna do celów komercyjnych, jak i korzystających
z plaży mieszkańców oraz wyznaczenia miejsc parkingowych. Wyjaśnił, że radny Zbigniew

Kubickie na wspólnym posiedzeniu komisji rady poinformował, że jeden z mieszkańców
naszej gminy zainteresowany jest wydzierżawieniem terenu wokół jeziora Włókna na cele

rekreacyjne.

pkt11)
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XXII sesji Rady Miejskiej Gminy
Skoki zamknął dnia 29 października 2020r.ogodz.l6.50.

Przewodniczący Rady
[Ę Gminy Skoki
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